
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. juni 2017 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1004 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra René Gade (ALT). 

 

Spørgsmål nr. 1004:  

”Ministeren bedes redegøre for sundhedseffekten af at genindføre sodavandsafgif-

ten, herunder tænkes der eksempelvis på, hvor meget staten årligt kan spare i sund-

hedsudgifter, hvor mange dødsfald der kan undgås og antal ekstra 

opnåede leveår, hvis sodavandsafgiften genindføres.” 

 

Svar: 

Som en del af grundlaget for min besvarelse har ministeriet anmodet Sundhedsstyrel-

sen, Fødevarestyrelsen samt Skatteministeriet om bidrag. 

 

Jeg forventer, at spørgsmålet vil kunne besvares endeligt ultimo august 2017. 

 

 

Med venlig hilsen 
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